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Prostor mezi krytým parko-
vištěm supermarketu Billa a 
parkovištěm vzadu u DKO je 
na sociálních sítích velmi často 
zmiňovaný nejen jako velmi 
špinavé místo, ale také prostor, 
kde se schází pochybné partič-
ky.

Veronika Dawidowicz ז

Dalším nehezkým místem v krajském 
městě, na které jsme si posvítili a kte-
ré bylo na sociálních sítích často sklo-
ňováno v negativním slova smyslu, je 
prostor přilehlý ke krytému parkovišti 
obchodu Billa, který je součástí kom-
plexu obchodního centra Jihlava (OC 
Jihlava). Dle jihlavských obyvatel se 
zde schází pochybné skupiny lidí, hol-
dují alkoholu a znečišťují okolí.

„S čistotou města, nejenom této oblasti, 
nejsme spokojeni,“ vyjádřil se pro Jihlav-
ské noviny mluvčí Jihlavy Radovan Da-
něk a dodal, že právě proto vedení měs-
ta chystá sérii opatření, která by měla 
pomoci čistotu Jihlavy zlepšit.

Dle jeho slov bylo prvním takovým 
krokem schválení nové protialkoho-
lové vyhlášky. A právě oblast v okolí 
supermarketu je rozhodnutím zastu-
pitelů od loňského léta nově stanovena 
jako bezalkoholová zóna. 

Dalšími zónami bez alkoholu jsou 
mimo jiné například lavičky na Masa-

rykově náměstí, okolí kostela svatého 
Jakuba, hradby a mnoho dalších míst.

Mluvčí Daněk potvrdil, že v lokalitě 
za DKO se tímto opatřením situace s 
nejrůznějšími problematickými lidmi 
a velkým nepořádkem výrazně zlepšila, 
což dle jeho slov potvrzuje i jihlavská 
městská policie. 

Bohužel odpadky jsou v těchto pro-
storách stále, někdy i několik týdnů. 
Část prostoru za OC Jihlava spadá pod 
magistrát a část vlastníkům OC Jihlava. 

Služby města Jihlavy částečně ten-
to prostor udržují a na úklidu by se 
měl podílet také vlastník OC. Majite-
le obchodního centra Jihlavské noviny 
kontaktovaly také. Vyjádření k nepo-
řádku kolem OC Jihlava jsme však do 
uzávěrky neobdrželi. 

Podle Daňka je také potřeba, aby se 
do čistoty města zapojil každý Jihlavan 
nejenom tím, že nebude znečišťovat 
veřejná prostranství. Ale třeba také tím, 
že bude upozorňovat neslušné lidi, kte-
ří znečistí své okolí, že to není správné a 
že ostatním lidem to vadí.  

„Už několikrát jsem upozorňoval napří-
klad dělníky, aby ty odpadky neházeli na 
zem, že samy pak ty ´PETky´ do koše 
nedojdou. Efekt to však pochopitelně 
nemělo,“ řekl pro JN ředitel přilehlého 
DKO Petr Palovčík.

„Od letošního roku by se měl úklid celé 
Jihlavy výrazně zlepšit také díky poříze-
ní nového čisticího stroje za čtyři miliony 

NĚKTERÉ odpadky se u parkoviště supermarketu válí i několik týdnů. Nechybí 
zde ani lahve od alkoholu, který se však v tomto veřejném prostoru popíjet nesmí.
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zemi a pochybné partičky v okolí Billy

korun, který si kupují SMJ, nebo poříze-
ním nových odpadkových košů, které už 
jsou zadané ve výrobě,“ řekl mluvčí měs-
ta. Zmiňuje však také, že je třeba si uvě-
domit, že nepořádek si způsobujeme 
sami. 

„Jsou země nebo města, kde odpadkové 
koše vůbec na veřejných místech nenajde-
te a veškerý odpad si lidé odnášejí domů 
a nikoho by nenapadlo odhodit obal od 
jídla nebo pití jen tak na zem,“ uvedl jako 
příklad Daněk. 

Zmiňuje i fakt, že v Jihlavě výrazně 
přibylo cizinců, kteří mají často jiné 
zvyklosti ohledně odpadků. Počet 

obyvatel Jihlavy se podle mluvčího za 
poslední dva roky zvýšil asi o deset pro-
cent. 

„Musíme se teď proto víc soustředit také 
na výchovu mladých cizinců, jak správně 
nakládat s odpadky,“ vysvětlil Daněk.

A jak to vidíte vy, 
naši čtenáři? 

Víte v Jihlavě o místě, které by 
mohlo být krásné, a přesto tomu tak 
není? Napište nám na dawidowicz@
jihlavske-listy.cz nebo volejte na 
732 506 053.


